

Еженедельник новостей МДС, 24-28 февраля 2020

IBC Weekly News, February 24-28, 2020

24 февраля

Руководство МДС и представители [Всемирного банка](#) во главе с ведущим экономистом по Центральной Азии Ивайло Изворски обсудили **выводы странового экономического меморандума ВБ**, а также возможности развития частного сектора в КР.

25 февраля

Совет по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК обсудил, как улучшить [законы, регулирующие деятельность предпринимателей](#). Рекомендовано провести анализ законодательства по проверкам ГКО.

26 февраля

Защиту прав и свобод предпринимателей обсудили в прокуратуре Бишкека с участием представителей бизнес-ассоциаций, Минэкономики и института бизнес-омбудсмена КР.

27 февраля

Юристы из числа членов МДС продолжили подготовку предложений по [судебно-правовой реформе](#) в части защиты прав предпринимателей. По результатам обсуждений они будут направлены экспертной группе при Аппарате Президента КР. Предложения можно направлять на expert@ibc.kg

February 24

IBC management and [World Bank](#) economists' team headed by leading economist for Central Asia Ivailo Izvorski discussed the main findings of **the WB Country Economic Memorandum (CEM)** and ways to develop the private sector in Kyrgyzstan.

February 25

The Business and Entrepreneurship Development Council under the Parliament Speaker discusses [improving laws governing entrepreneurs](#). The Council recommended to analyze the legislation on inspections by state control bodies and to develop recommendations.

February 26

Bishkek Prosecutor's Office discussed protection of entrepreneurs' rights and freedoms with representatives of business associations, the Economy Ministry and Business Ombudsman Institute of Kyrgyzstan.

February 27

Lawyers from among the IBC members continued to develop proposals for [judicial reform](#) in protecting the rights of entrepreneurs. Based on the results of discussions, the proposals will be submitted to the expert group under the Office of the President of the Kyrgyz Republic. Proposals can be sent to expert@ibc.kg

Объявления

Создается фонд по улучшению законодательства в сфере инвестиций и предпринимательской деятельности
По итогам второго заседания [Комитета по развитию промышленности и предпринимательства](#) при НСУР КР, Секретариату Комитета, совместно с представителями бизнес-сообщества и профильных госорганов поручено провести анализ действующего законодательства КР в сфере инвестиций и ведения предпринимательской деятельности. В связи с этим МДС выдвинул инициативу по созданию фонда по улучшению действующего

Announcements

A fund is being created to improve legislation in the field of investment and business activity
Following the results of the second meeting of the [Industry and Entrepreneurship Development Committee](#) under the National Sustainable Development Council, the Committee Secretariat, together with representatives of the business community and government agencies, was tasked with analyzing the current Kyrgyz legislation in the field of investment and entrepreneurship. IBC took the initiative to create a fund to improve the current Kyrgyz legislation in investment and

законодательства КР в сфере инвестиций и деловой среды. **Будем рады любой поддержке компаний и партнеров по развитию.**

25 февраля в Комитете по ТЭК и недропользованию ЖК КР прошли слушания по [законопроекту о внесении изменений в НК](#). Законопроект предусматривает повышение ставки налога на доходы горнодобывающих компаний на 3%. **Просим направлять ваши предложения в МДС: expert@ibc.kg**

Новости членов МДС

28 февраля в Бишкеке состоялось открытие [Avangard Tower B](#) – бизнес-центра класса «А».

[Фитнес-клуб «Олимпус и Спа» в «Хаят Ридженси Бишкек»](#) предлагает **праздничную акцию** на корпоративный подарочный сертификат ко Дню 8 Марта. Для оформления сертификата звоните по тел.: 0312 669345, 0550 791234.

25 февраля 2020 года **Университет Центральной Азии и Кембриджский университет** [подписали меморандум о взаимопонимании](#) по продвижению сотрудничества в нескольких областях.

Перспективы **сотрудничества в рамках проекта ГЧП по модернизации и развитию аэропортов** обсудили 27 февраля Премьер-министр КР Мухаммедкалый Абылгазиев и Вице-президент IFC по странам Латинской Америки и Карибского бассейна, Европы и Центральной Азии Джорджина Бэйкер.

Европейский банк реконструкции и развития [инвестирует](#) в Highland Private Equity and Mezzanine Fund, **первый независимый частный инвестфонд** в Кыргызстане.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **24-28 февраля**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **24-29 февраля**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

the business environment. ***We welcome any support from the IBC companies and development partners.***

On February 25, the Parliament Committee on the Fuel and Energy Complex and Subsoil Use held public hearings on the [draft law on amendments to the Tax Code](#). The bill provides for an increase in the income tax rate of mining companies by 3%. We kindly ask all interested to **send their comments and suggestions to IBC: expert@ibc.kg**.

News from IBC members

The opening of [Avangard Tower B](#), a **Class A business center** was held in Bishkek on February 28.

[Club Olympus Fitness & Spa](#) at Hyatt Regency Bishkek offers you the best gift idea to celebrate the Women's Day. For details check out the link bit.ly/2HBSx6F, To order a certificate, please call: 0312 669345, 0550 791234.

On February 25, **the University of Central Asia and the University of Cambridge** [signed a Memorandum of Understanding](#) to promote academic partnership and collaborate in various areas.

On February 27, Kyrgyz Prime Minister Aбылгазиев and **IFC Vice President** for Latin America and the Caribbean, Europe and Central Asia Georgina Baker considered prospects for mutually beneficial [cooperation under the PPP project](#) for the modernization and development of airports.

Private small businesses in Kyrgyzstan will benefit from the establishment of Highland Private Equity and Mezzanine Fund (HPEMF), the [first independent private equity fund](#) in the country supported by the EBRD.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **February 24-28, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **February 24-29, 2020** on economy, business and investment.

В этом выпуске:

- Двери бизнес-омбудсмена КР открыты. [С какими жалобами обращаться?](#)
- Правительство Кыргызстана на четыре года [снизило ставки страховых взносов](#) для предприятий швейной и текстильной отрасли
- Казахстан [о нарушениях Кыргызстана](#) в рамках ЕАЭС
- Число проверок бизнеса в Кыргызстане [сократилось в 8 раз](#) в 2019 году
- Прыжок узбекского тигра: Узбекистан уверенно шагает [в лидеры Центральной Азии](#)
- Самая [большая налоговая нагрузка](#) приходится на горнодобывающую отрасль КР – до 30%

In this issue:

- The Business Ombudsman Institution [has begun working](#) in Kyrgyzstan. What complaints can entrepreneurs bring to the BO?
- The Kyrgyz government has [reduced insurance premium rates](#) for clothing and textile companies for four years
- Kazakhstan informs on Kyrgyzstan's violations within the EAEU
- The number of business inspections in Kyrgyzstan [decreased 8-fold](#) in 2019
- Jump of the Uzbek Tiger: [Uzbekistan can lead Central Asia](#)
- The [largest tax burden](#) falls on the mining industry of the Kyrgyz Republic – up to 30%

События на 2-6 марта

2 марта

Встреча с региональным руководством Всемирного банка.

Встреча недропользователей по порядку ввоза/вывоза золотосодержащей руды и концентрата.

Events for March 2-6, 2020

March 2

Meeting with the World Bank's regional leadership.

Meeting of subsoil users on the procedure for import / export of gold ore and concentrate.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.